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Kelemen Hunor,

a Romániai Magyar Demokrata Szövetség elnöke részére

Tisztelt Elnök úr, kedves Hunor!

Néhány héttel ezelőtt, a marosvásárhelyi előválasztásokról szóló telefonbeszélgetésünk alkalmával
abban egyeztünk, a választási eredmények megszületése után újból egyeztetni fogunk. Rövidesen
döntenünk  kell  arról,  miként  próbáljuk  eredményesen  felvenni  a  harcot  a  közönnyel  és  a
távolmaradással, hogyan próbáljuk visszaszerezni közösségünknek Marosvásárhelyt.

Amikor az előválasztás gondolata körvonalazódott, az RMDSZ és az Erdélyi Magyar Néppárt vezetői
közös  szándéknyilatkozatba  foglalták,  hogy  Marosvásárhely  ügye  pártok  feletti  stratégiát  és
magyar-magyar összefogást igényel. Mi továbbra is ehhez tartjuk magunk.

Amint azt az előválasztási kampányban jelöltünk, Portik Vilmos többször is elmondta, ezennel a
Néppárt országos elnökeként írásban is megerősítem: korábban tett vállalásainknak megfelelően
készen  állunk  az  előválasztáson  győztes  személyt  közös  jelöltnek  tekinteni  és  egy  választási
koalíció  keretében  támogatni.  Meggyőződésem,  hogy  e  választási  koalíció  csak  akkor  lehet
hatékony, ha a közös jelölt nem csak az egyik, vagy másik párt logóját viseli, hanem a koalíciót
alkotó minden szervezet, így az RMDSZ és az Erdélyi Magyar Néppárt választási jele alatt indul.
Minden más – önös pártérdek által diktált – megoldás csökkenti, vagy teljesen lenullázza a közös
jelölt győzelmi esélyeit. Ugyanez a megállapítás érvényes a városi önkormányzat leendő magyar
képviselőire is, számuk és súlyuk akkor lehet a legnagyobb – a cél a többség megszerzése a városi
tanácsban –  ha koalíciós  jelöltlistát  indítunk közösen,  amelynek összetételénél  az  előválasztás
eredményének kell irányadónak lennie.

Nem tudom, ti hogy látjátok, de mi tényként kezeljük: a marosvásárhelyi előválasztás és az azt
lehetővé tevő összmagyar együttműködés jelentősége túlmutat a város szűken vett vonzáskörzetén
és mind politikai, mint társadalomlélektani szempontból komoly kisugárzása volt és van az egész
megyére. Figyelembe véve továbbá az igényt, amelyet szervezeteink helyi és megyei vezetői a
közös szervezési munka során több ízben is megfogalmaztak, számunkra egyértelművé vált, hogy
eredményességünket akkor tudjuk leginkább növelni, ha a választási koalíciót – a városhoz hasonló
szempontok figyelembe vételével – kiterjesztjük a megyei önkormányzati választásokra is.

Álláspontunk szerint a marosvásárhelyi és a Maros megyei példa – bár lehet követendő máshol is,
ha helyi szinten igény van rá – önmagában nem kötelezné az RMDSZ illetve az Erdélyi Magyar
Néppárt országos vezető testületeit Erdély más településein vagy megyéiben történő választási
felkészülés és stratégiák kialakításában. 

Kérlek, elemezzétek javaslatunkat és, amennyiben a döntéshozáshoz további egyeztetés szükséges,
készek vagyunk rá.



Üdvözlettel,

Szilágyi Zsolt

az Erdélyi Magyar Néppárt elnöke
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